
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 25. april 2024

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Samrådsspørgsmål AT
Vil ministeren redegøre for, hvorfor notatet fra de retsmedicinske institutter, som konklu
derer, at opioider er den farligste gruppe af stoffer i Danmark, først blev offentliggjort den 
4. april 2024 på trods af, at notatet har været klart siden juni 2023? Herunder bedes 
ministeren også redegøre for forløbet op til offentliggørelsen af notatet, og hvordan det 
gik til, at offentliggørelsen faldt sammen med statsministerens besøg på misbrugscenter 
Omega. Der henvises til artiklen ”Nu vurderes opioider som de farligste stoffer i Danmark: 
Emil blev 'hooked' på få uger”, dr.dk , den 4. april 2024.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mai Mercado (KF), Betina Kastbjerg (DD), Steffen 
Larsen (LA), Karina Lorentzen Dehnhardt (SF), Zenia Stampe (RV) og Torsten Gejl (ALT).

På udvalgets vegne
Steffen Larsen
formand
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